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Møde i Hjerneskadesamråd for børn og unge den 25. april 2024  
 

Tid og sted:   

Mandag den 25. april 2024, kl. 13.30-15.30   

Sted: Mødet afholdes virtuelt via teams 

Mødeleder: Lægelig direktør Jens Friis Bak, Regionshospitalet Gødstrup 

 

Hjerneskadesamrådets medlemmer: 

• Regional formand: Lægelig direktør Jens Friis Bak, Regionshospitalet Gødstrup, Gødstrup 

klyngen 

• Mette Madsen, hjerneskadekoordinator, Aarhus Kommune, Aarhus klyngen   

• Psykolog Konny Phillipsen, Viborg Kommune, Midt klyngen  

• Hans-Peter Petersen, PPR-leder i Favrskov kommune, Randers klyngen 

• Børneneuropsykolog Caren Piontkowitz, Holstebro Kommune, Gødstrup klyngen 

• Overlæge Charlotte Olesen, Regionshospitalet Hammel Neurocenter, Midt klyngen som 

udgangspunkt 

• Ledende overlæge Charlotte Søndergaard, Regionshospitalet Gødstrup, Gødstrup 

klyngen  

• Overlæge Martin Boxill, Hospitalsenhed Midt  

• Overlæge Gija Rackauskaite, AUH, Aarhus klyngen 

• Leder af det samlede børneområde på IKH, Tina Nørgaard Frederiksen  

• Fuldmægtig Charlotte Jensen, Sundhedsplanlægning Region Midtjylland 

• Specialkonsulent Tina Dyrby Svanholm, Fælleskommunalt Social- og 

Sundhedssekretariat  

Afbud 

• Kommunal formand: Børne-og familiechef Eigil Jensen, Holstebro Kommune, Gødstrup 

klyngen 

• Hjerneskadekoordinator Irma Edqvist, Skanderborg Kommune, Horsens klyngen 

• Line Nørgaard, Leder i Børneterapien, Aarhus Kommune, Aarhus klyngen   

• Cheflæge Bent Windelborg Nielsen, Regionshospitalet Randers, Randers klyngen 

• Områdechef Gaby Juhl, Socialområdet i RM, IKH, N/A 

• Praktiserende læge Estrid Muff Aagaard  

Dagsorden:   

  

1. Velkomst og præsentationsrunde samt godkendelse af referat fra mødet den 13. 

september 2023. 

Referatet fra mødet den 13. september er vedhæftet. 

 

Bilag 1: 

Referat møde 13. september 2023 
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Referat 

Ingen bemærkninger 

 

1. Velkommen til de nye medlemmer i samrådet 

Vi byder velkommen til –  

• Hans-Peter Petersen, PPR-leder i Favrskov kommune 

• Overlæge Martin Boxill, Hospitalsenhed Midt  

• Overlæge Charlotte Olesen, Regionshospitalet Hammel Neurocenter  

• Leder af det samlede børneområde på IKH, Tina Nørgaard Frederiksen 

Indstilling: At hjerneskadesamrådet byder de fire nye medlemmer af samrådet velkommen 

Referat 

Jens Friis Bak bød velkommen, og der var en præsentationsrunde af mødedeltagerne, hvor de 

nye medlemmer blev budt velkommen. Der var desværre flere afbud lige inden mødets start til 

mødet inkl. fra den kommunale medformand Eigil Jensen. 

2. Barnets lov – oplæg ved Eigil Jensen – udgår pga. afbud og gennemføres på næste 

møde 

Barnets lov er trådt i kraft den 1. januar 2024. Barnets lov styrker børns rettigheder på en række 

punkter. Børn får således partsstatus ved det 10. år. Det betyder blandt andet, at børnene har 

adgang til at klage over afgørelser. Med loven er det også muligt for børn selv at sige nej til 

samvær med deres forældre i en periode, lige som det er et krav, at man ser på støttebehovet 

hos alle søskende, når et barn bliver anbragt på grund af forældrenes omsorgssvigt. Samtidig 

har børn, hvis forældre eksempelvis har et misbrug eller står i en konfliktfyldt skilsmisse, ret til 

at opsøge behandling i en civilsamfundsorganisation uden forældrenes samtykke. 

 

Eigil vil holde et kort oplæg om, hvordan Barnets lov påvirker arbejdet i kommunerne. Det er 

afgørende at se sagerne fra barnets perspektiv, og sikre inddragelse af familie, netværk mv. 

Efter oplægget er der tid til spørgsmål og mulig dialog om, hvorvidt regionen også kan tilgå 

børnene på samme måde. 

 

Indstilling: Det indstilles, at hjerneskadesamrådet for børn og unge diskuterer, om og hvordan 

Barnets lov kan have betydning for arbejdet med børn.  

 

Referat 

Der var fra samrådet interesse for, at Eigil laver sit oplæg på næste møde. 

 

3. Mulig audit på systematisk opfølgning på børn og unge med erhvervet hjerneskade 
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Formandskabet i hjerneskadesamrådet for børn og unge vil gerne følge op på effekten af de 

indsatser, som samrådet har besluttet. Derfor indstilles det, at det besluttes, om der er 

opbakning til, at der udarbejdes (mini) audit på dette.  

 

Hvis det godkendes, så skal det undersøges, hvordan der kan udarbejdes audit på den 

systematiske opfølgning på børn og unge med erhvervet hjerneskade. Det vil forventeligt være 

vanskeligt at trække data på dette, så det skal afklares, hvad vil vi gerne fokusere på i en audit. 

Vi ved, at sagerne er meget forskellige, og der er få sager. Via audit skal det afdækkes om vi 

arbejder efter modellen for den systematiske opfølgning. 

 

Der skal nedsættes en arbejdsgruppe, som bl.a. kan afdække hvordan vi bedst undersøger dette. 

Arbejdsgruppen skal også definere målgruppen, udarbejde auditskema mv. 

 

Arbejdsgruppen skal umiddelbart minimum bemandes af en deltager fra en børneafdeling, og en 

hjerneskadekoordinator. 

 

Indstilling – det indstilles 

- at det godkendes, at der skal udarbejdes en mini audit på systematisk opfølgning på børn og 

unge med erhvervet hjerneskade 

- at der nedsættes en arbejdsgruppe til at undersøge, hvordan audit på området kan 

gennemføres 

- at der på mødet udpeges deltagere til arbejdsgruppen  

- at den første audit kan udarbejdes primo 2025 

 

Bilag 2 er auditskabelon, som er anvendt til audit på voksenområdet i forhold til 

genoptræningsplaner. Denne skabelon kan bruges som inspiration i arbejdsgruppen.  

 

Referat  

Der var på tværs af samrådet opbakning til at gennemføre en audit på den systematiske 

opfølgning. Der var dog samtidig usikkerhed omkring, hvorvidt der pt. er nok sager at vurdere 

på. 

Det blev besluttet, at auditgruppen nedsættes nu, så der kan sættes en retning for, hvad der 

kan og skal følges op på. Auditgruppen får til opgave at lave en skabelon for auditten, herunder 

hvordan auditten konkret gennemføres, hvornår auditten gennemføres, og hvad der skal måles 

på i auditten. Derudover skal auditgruppen afklare, om auditten både skal omfatte systematisk 

opfølgning og udskrivning fra Regionshospitalet Hammel Neurocenter (flowdiagram). Formålet 

med at gennemføre en audit er, at undersøge, om de aftalte indsatser fungerer. 

 

Det blev besluttet, at auditgruppen skal bestå af to hjerneskadekoordinatorer og to børnelæger. 

Charlotte Olesen meldte sig som den ene læge, og Gija Rackauskaite bliver den anden læge, 

hun har dog først mulighed for at deltage i møder efter sommerferien. 
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Hjerneskadekoordinatorerne har meldt Mette Madsen og Irma Edqvist ind til auditgruppen. 

Hjerneskadekoordinator Konny vil sørge for at indkalde til det første møde i gruppen. I gruppen 

vil der også indgå en medarbejder fra regionen og fælleskommunalt sekretariat. 

 

Det blev besluttet, at den endelige auditskabelon skal ligge klar til det næste møde i samrådet i 

oktober. 

 

Auditskabelonen kan efterfølgende bruges i egne lokale tilsyn. Der skal ske afrapportering til 

samrådet om resultatet af auditten. 

 

4. Emner til det kommende møde i oktober 

Har samrådet ønsker til emner, der skal behandles på det kommende møde? 

 

Vi har noteret 

• Flowchart for udskrivning af børn og unge fra Hammel Neurocenter – der kan 

gennemføres en mini audit i efteråret.  

 

• Forslag om fællesmøde med voksen samrådet i 2025 - tema for mødet kunne være 

overgang fra barn til voksen. Inputs til dagen modtages gerne. 

Referat 

• Flowchart fremsendes med referatet af mødet. 

 

• Godkendelse af den auditskabelon, auditgruppen udarbejder, jf. punkt 3. 

 

• Der var opbakning til, at der afholdes fællesmøde med voksensamrådet. Der var forslag 

om oplæg omkring Barnets lov og den kommunale børne-unge indsats KUI. 

 

• Forslag om behandling af hjernerystelse skal inkluderes i samrådets arbejde. Referat fra 

møde i samrådet den 17.juni 2019 vedlægges, hvor det blev besluttet, at hjernerystelser 

ikke er genstandsfelt for samrådet på baggrund af forløbsprogrammet fra 

Sundhedsstyrelsen, der ikke er revideret siden 2011. 

Sekretariatet tager dialog med Charlotte Olesen og Mette om en mulig sagsfremstilling 

til mødet i oktober om behovet for behandling af hjernerystelser hos børn og unge 

 

5. Eventuelt  

• Det har været et spørgsmål fra hjerneskadekoordinatorerne om hvorvidt den 10 årige 

handlingsplan for psykiatri har betydning for samrådet? Der er ikke umiddelbart noget, 

som peger på hjerneskadeområdet.  

 

Referat 

Det behandles i klyngeregi, det er ikke umiddelbart en opgave for samrådet. 
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• Nyt diagnosesystem ICD-11 - er der noget som vi skal være opmærksomme på? 

Det er et spørgsmål fra hjerneskadekoordinatorerne. Her vil vi gerne høre børneneurologerne 

om de har viden som skal deles med samrådet?   

 

Referat 

Artikel sendes ud med referatet. Charlotte Olsen vil gerne undersøge det nærmere, men det 

kræver en nærmere afgrænsning af spørgsmålet. 

 

• Fysiske møder eller videomøder? 

 

Referat 

Jens spurgte samrådet om, hvordan mødet i dag havde fungeret online, og om der var opbakning 

til fysiske eller online møder fremadrettet. Der var generel opbakning til, at vi gennemfører flere 

møder online, inkl. det kommende møde i oktober, så længe dagsordenpunkterne egner sig til 

online møder. 
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